

بسم الله الرحمن الرحيم

كلمات الانشاء والتعبير 2 لعام 1440 مكونه من 70 كلمه

اجتهاد الأخ أبو سالم

اول جملة هي تعريف الكلمة وثاني جملة مثال على استخدام الكلمة

1- **contract** عـقـد

a binding agreement that is enforceable by law

اتفاقية ملزمة قابلة للتنفيذ بموجب القانون

**Contracts** with utilities will be signed starting next month, he said.

وقال انه سيتم توقيع العقود مع المرافق ابتداء من الشهر المقبل

2- **earnest** جدي

characterized by a firm, humorless belief in one's opinions

تتميز بإيمان ثابت راسخ في آراء المرء

Too much praise cannot be given to the **earnest** and efficient missionaries who founded and have maintained this mission.

لا يمكن إعطاء الكثير من الثناء للمبشرين الجديين والفعالين الذين أسسوا وحافظوا على هذه المهمة

3- **yield** يخضع أو يستسلم

give or supply

اعطي او امد

It is a very important honey plant, as it **yields** an exceptionally pure nectar and remains in bloom a long time. Parsons, Mary Elizabeth

إنه نبات عسل مهم للغاية، حيث أنه ينتج رحيقاً نقياً بشكل استثنائي ولا يزال في حالة أزهر.

4- **wander** يهيمون على وجوههم/ تجول

move or cause to move in a sinuous or circular course

تحرك أو تسبب في التحرك في مسار متعرج أو دائري

While each animal **wandered** through the maze, its brain was working furiously.

New York Times (Feb 16, 2012)

بينما كان كل حيوان يتجول عبر المتاهة، كان دماغه يعمل بغضب. نيويورك تايمز (16 فبراير 2012)

## 5- insist الإصرار

be emphatic or resolute and refuse to budge

تكون حازمة أو ترفض التزحزح

Interior Department officials **insisted** that they had conducted an extensive scientific inquiry before moving ahead with the spill response plan. New York Times (Feb 17, 2012)

أصر مسؤولو وزارة الداخلية على أنهم أجروا تحقيقاً علمياً واسعاً قبل المضي قدماً في خطة الاستجابة للتسرب. نيويورك تايمز (17 فبراير 2012)

## 6- knight فارس

a person of noble birth trained to arms and chivalry

شخص من الولادة النبيلة تدرب على التسليح والفروسية

The **knight** was gallant not only in war, but in love also. Crothers, Samuel McChord

لم يكن الفارس شجاعاً في الحرب فحسب، بل في الحب أيضاً. الأخوة، صموئيل مكورد

## 7- convince إقناع

make realize the truth or validity of something

تدرك حقيقة أو صحة شيء ما

But though he listened he was not **convinced**. Reade, Charles

ولكن على الرغم من أنه استمع لم يكن مقتنعاً. قراءة، تشارلز

## 8- inspire إلهام / الهم

serve as the inciting cause of

بمثابة سبب تحريض من

His surprising performance **inspired** an outpouring of fan adoration that has been dubbed "Linsanity." Chicago Tribune (Feb 19, 2012)

استلهمت أدائه المدهش موجة من العشق الذي أطلق عليه اسم "Linsanity." Chicago Tribune (Feb 19, 2012)

## 9- convention اتفاقية

### a large formal assembly

جمعية رسمية كبيرة

Last year, the industry's main trade **convention**, the Inside Self-Storage World Expo, organized workshops in Las Vegas focusing on lien laws and auction sales. New York Times (Feb 17, 2012)

في العام الماضي، نظمت الاتفاقية التجارية الرئيسية للصناعة، وهي معرض العالم الداخلي للتخزين الذاتي، ورش عمل في لاس فيغاس تركز على قوانين الامتياز وبيع المزادات. نيويورك تايمز (17 فبراير 2012)

## 10- skill مهارة

### an ability that has been acquired by training

القدرة التي تم الحصول عليها عن طريق التدريب

He says many new drivers are terrified of motorway driving because they do not have the **skills** or confidence needed.

ويقول إن العديد من السائقين الجدد مرعوبون من القيادة على الطريق السريع لأنهم لا يملكون المهارات أو الثقة اللازمة.

## 11- harry ضايق

### annoy continually or chronically

إزعاج باستمرار أو مزمن

There's something uplifting about hearing a string instrument when I'm feeling ragged or **harried**. New York Times (Feb 9, 2012)

هناك شيئاً مثيراً لرفع السمع عن آلة موسيقية عندما أشعر بالوحشية أو الحزن. New York Times (Feb 9، 2012)

## 12 - financial الأمور المالية

### involving fiscal matters

تنطوي على المسائل المالية

Meanwhile, universities have raised tuition every year, putting many students in a **financial** bind. New York Times (Feb 20, 2012)

وفي الوقت نفسه، رفعت الجامعات الرسوم الدراسية كل عام، مما يضع العديد من الطلاب في مأزق مالي.

New York Times (20 فبراير 2012)

### 13- reflect تعكس

show an image of

عرض صورة

Teens ranting over chores and whatnot can often **reflect** deeper feelings of alienation or perceived uncaring on the part of parents.

المراهقين الذين يصرخون على الأعمال المنزلية، وغالبا ما يمكن أن تعكس مشاعر عميقة من الاغتراب أو غير متصورة من جانب الآباء والأمهات.

### 14- Novel رواية

an extended fictional work in prose

عمل خيالي ممتد في النثر

Before Robert Barr publishes a **novel**, he spends years in thinking the thing out. Anonymous

قبل أن ينشر روبرت بار رواية يمضي سنوات في التفكير في الأمر

### 15- furnish تقدم

provide with objects or articles that make a room usable

توفير الأشياء أو المقالات التي تجعل غرفة قابلة للاستخدام

Instead, according to court documents, the money went toward **furnishing** mansions, flying in private jets, and retaining a \$120,000-a-year personal hairstylist. BusinessWeek (Feb 1, 2012)

وبدلاً من ذلك، ووفقاً لوثائق المحكمة، ذهب المال إلى تأثيث القصور، والطيران بالطائرات الخاصة، والإبقاء على مصفف شعر شخصي بكلفة ١٢٠,٠٠٠ دولار في السنة.

BusinessWeek (Feb 1, 2012).

### 16- compel إجبار

force somebody to do something

إجبار شخص ما على فعل شيء ما

But the flames grew too large, **compelling** firefighters to call off the rescue. New York Times (Feb18, 2012)

لكن النيران نمت بشكل كبير جداً، ورجال الإطفاء مقنعة لنداء الانقاذ. نيويورك تايمز (18 فبراير 2012)

## 17- venture المغامر

proceed somewhere despite the risk of possible dangers

المضي قدما في مكان ما على الرغم من خطر المخاطر المحتملة

Clearly, he would not **venture** to descend while his enemy moved. Strang, Herbert

من الواضح أنه لن يجرؤ على النزول بينما يتحرك عدوه. ستروني، هيربرت

## 18- territory منطقة

the geographical area under the jurisdiction of a state

المنطقة الجغرافية الخاضعة لولاية الولاية

On Friday, West Africa regional group Ecowas condemned the rebels, urging them to end hostilities and surrender all occupied **territory**.

يوم الجمعة، أدان مجموعة إيكواس الإقليمية بغرب أفريقيا المتمردين، وحثهم على إنهاء الأعمال العدائية والتخلي عن جميع الأراضي المحتلة.

## 19- Temper المزاج

a characteristic state of feeling

حالة مميزة من الشعور

Oscar Wilde, to do him justice, bore this sort of rebuff with astonishing good **temper** and sweetness. Anonymous

أحضر أوسكار وايلد، لتحقيق العدالة له، هذا النوع من الرفض مع مزاج جيد وحلاوة مدهشة.

## 20- bent انحنى

fixed in your purpose

ثابت في الغرض الخاص بك

The business-oriented constituency of the Republican Party, Jacobs said, has been weakened by a faction **bent** on lowering taxes and cutting spending.

وقال جاكوبس إن الدوائر الانتخابية الموجهة نحو الأعمال في الحزب الجمهوري ضعفت بفعل فصيل مصمم على خفض الضرائب وخفض الإنفاق.

## 21- Intimate حميم

marked by close acquaintance, association, or familiarity

تتميز بتعارف أو ارتباط أو معرفة

The female spider can choose when to cut off **intimate** relations by eating her partner, or kicking him out. Scientific American (Jan 31, 2012)

يمكن أن يختار العنكبوت الإناث وقت قطع العلاقات الحميمة عن طريق تناول شريكها، أو طرده للخارج.  
السيد الأمريكي (31 يناير 2012)

## 22- Undertake القيام / تعهد

enter upon an activity or enterprise

الدخول على نشاط أو مؤسسة

An autopsy has reportedly been **undertaken** but the results are not expected for several weeks.

وبحسب ما ورد تم إجراء تشريح للجثة لكن النتائج غير متوقعة لعدة أسابيع

## 23- Majority الأغلبية

more than half of the votes in an election

أكثر من نصف الأصوات في الانتخابات

Republicans need just four seats in the Senate to take control as the **majority** party.

يحتاج الجمهوريون إلى أربعة مقاعد فقط في مجلس الشيوخ للسيطرة على الحزب كأغلبية.

## 24- assert يجزم

declare or affirm solemnly and formally as true

تعلن أو تؤكد رسمياً

In your talk you **asserted** the pill's risks of blood clotting, lung artery blockage, heart attack and stroke are minimal.

في حديثك أكدت أن مخاطر حبوب منع الحمل من تخثر الدم، انسداد الشريان الرئوي، النوبة القلبية والسكتة الدماغية هي الحد الأدنى.

## 25 - Crew الطاقم

the men and women who man a vehicle

الرجال والنساء الذين يديرون سيارة

Several pilots and **crew** members would have to escape at once, while safety divers watched, ready to rescue anyone who became stuck. New York Times (Feb 6, 2012)

سيضطر العديد من الطيارين وأعضاء الطاقم إلى الهرب في الحال، بينما يراقب غواصو السلامة استعدادهم لإنقاذ أي شخص أصبح عالقاً. نيويورك تايمز (6 شباط 2012).

## 26- chamber الغرفة

a natural or artificial enclosed space

مساحة مغلقة طبيعية أو اصطناعية

" Today," said the old man, " you must push through with me into my most solitary **chamber**, that we may not be disturbed". Carlyle, Thomas

قال الرجل العجوز: "اليوم، يجب أن تمضي معي في حجري الأكثر انفتاحاً، بحيث لا نكون مضطربين". كارلايل، توماس

## 27-Humble المتواضع

marked by meekness or modesty; not arrogant or prideful

تميز بالحلم أو التواضع؛ لا متعطرس أو فخور

"Challenging yourself, playing up against stronger, tougher, and overall better competition will keep you **humble**. Washington Post (Jan 17, 2012))

" إن تحدي نفسك واللعب ضد منافسة أقوى وأشد وأكثر شمولاً سيبيئك متواضعاً." واشنطن بوست ١٧ (يناير 2012)

## 28- Scheme مخطط

an elaborate and systematic plan of action

خطة عمل متقنة ومنهجية

Some companies in the Globe District of Arizona have started extensive underground **schemes** for mining large tonnages very cheaply by "caving" methods. Hoskin, Arthur J.

بدأت بعض الشركات في منطقة غلوب في أريزونا خططاً تحت الأرض واسعة النطاق لتعدين حمولات كبيرة جداً بأسعار رخيصة جداً من خلال أساليب "الكهوف". Arthur J, Hoskin.

## 29-keen متحمس

demonstrating ability to recognize or draw fine distinctions

إثبات القدرة على إدراك أو رسم الفروق الدقيقة

Not one of his movements escaped her **keen** observation; she drank in every shiver. Wingfield, Lewis

### 30- Liberal ليبرالية

having political views favoring reform and progress

وجود وجهات نظر سياسية لصالح الإصلاح والتقدم

Romney's actually done well in open primaries where fiscally conservative yet socially **liberal** independents have backed him over his opponents.

في الواقع، كان أداء رومني جيداً في الانتخابات التمهيدية المفتوحة حيث دعمه المستقلون المحافظون من الناحية المالية، لكن الليبراليين الاجتماعيين، على خصومه

### 31-despair يأس

a state in which all hope is lost or absent

دولة تضيع فيها كل الآمال أو تغيب عنها

There were wounded love, and wounded pride, and **despair**, and coming madness, all in that piteous cry. Reade, Charles

كان هناك الحب الجريح، وجرح الكبرياء، واليأس، والجنون القادم، كل ذلك في صرخة مفزعة. قراءة، تشارلز

### 32-tide مد وجزر

the periodic rise and fall of the sea level

الارتفاع الدوري وسقوط مستوى سطح البحر

In the case of mobile connectivity, a rising **tide** does not lift all boats. Slate (Feb 9, 2012)

في حالة التوصيل بالهاتف المحمول، لا يؤدي ارتفاع المد إلى رفع جميع القوارب. سليت (9 شباط 2012)

### 33- Attitude موقف

a complex mental state involving beliefs and feelings

حالة ذهنية معقدة تنطوي على المعتقدات والمشاعر

"Behaviors have changed and **attitudes** have changed," Mr. Taylor said.

وقال تايلور: "لقد تغيرت السلوكيات وتغيرت المواقف".



### 34- justify تبرير

show to be reasonable or provide adequate ground for

تظهر أنها معقولة أو توفر أرضية مناسبة

He felt sure that if the circumstances **justified** it, the necessary proceedings could be taken.  
"Anonymous

وأعرب عن ثقته في أنه إذا كانت الظروف تبرر ذلك، يمكن اتخاذ الإجراءات اللازمة ". مجهول

### 35 -Flag العلم

a rectangular piece of cloth of distinctive design

قطعة مستطيلة من القماش ذات تصميم مميز

Palestinian President Mahmoud Abbas declared three days of mourning and ordered **flags** flown at half-staff. New York Times (Feb 16, 2012)

أعلن الرئيس الفلسطيني محمود عباس ثلاثة أيام من الحداد وأمر بأعلامه بنصف الموظفين. نيويورك تايمز (16 فبراير 2012)

### 36-Merit ميزة / الجدارة

any admirable or beneficial attribute

أي سمة رائعة أو مفيدة

Thus far in our inquiry extraordinary **merits** have been offset by extraordinary defects.  
Ayres, Harry Morgan

حتى الآن في تحقيقنا الاستحقاقات الاستثنائية وقد تم تعويضها من قبل عيوب غير عادية.

### 37-Manifest واضح

reveal its presence or make an appearance

كشف وجودها أو جعل مظهر

A too rapid transformation of existing conditions might very easily lead to an economic crisis, symptoms of which are already beginning to **manifest** themselves. Vay, P?ter

قد يؤدي التحول السريع للغاية في الظروف الحالية إلى أزمة اقتصادية ، تبدأ أعراضها بالفعل في Vay، P؟ter الظهور.

### 38- Notion فكرة

a general inclusive concept

مفهوم شامل

Does that old notion that defense wins championships still hold up these days? Seattle Times (Jan 13, 2012)

هل هذه الفكرة القديمة التي تفوز بها البطولات للدفاع ما زالت تصمد هذه الأيام؟ سياتل تايمز (Jan 13، 2012)

### 39- Scale نطاق

relative magnitude

حجم نسبي

And there might not be much money, so fashion shows are done on a much smaller scale. Seattle Times (Feb 17, 2012)

وقد لا يكون هناك الكثير من المال، لذلك يتم تنفيذ عروض الأزياء على نطاق أصغر بكثير. سمعة تايمز (17 شباط 2012)

### 40- formal رسمي

characteristic of or befitting a person in authority

صفة أو يليق شخص في السلطة

A formal decision to call off the search is likely on Wednesday, rescue officials said. New York Times (Jan 31, 2012)

من المحتمل أن يصدر يوم الأربعاء قرار رسمي بإلغاء البحث، حسبما قال مسؤولو الإنقاذ. نيويورك تايمز (31 يناير 2012)

### 41- Resource الموارد

a new or reserve supply that can be drawn upon when needed

عرض جديد أو احتياطي يمكن الاستفادة منه عند الحاجة

“Economists assume that, under normal conditions, markets will allocate resources efficiently,” he added.

"يفترض الاقتصاديون أنه في ظل الظروف العادية، فإن الأسواق تخصص الموارد بكفاءة"

#### 42- persist تستمر

continue to exist

يستمر بالوجود

Old ideas, long after the conditions under which they were produced have passed away, often persist in surviving. Ingersoll, Robert Green

الأفكار القديمة، بعد فترة طويلة من الظروف التي تم إنتاجها قد وافته المنية، وغالبا ما تستمر في البقاء على قيد الحياة.  
Ingersoll روبرت جرين ،

#### 43 - Contempt احتقار/ ازدراء

lack of respect accompanied by a feeling of intense dislike

عدم الاحترام يرافقه شعور بالكرهية الشديد

And with his backhanded **contempt** for all things ordinary, Blake is making some of the catchiest, most difficult music in recent memory.

ومع احتقاره الشديد لجميع الأشياء العادية، فإن بليك يصنع بعض من أصعب وأكثر الموسيقى صعوبة في الذاكرة الحديثة

#### 44- tour جولة

a route all the way around a particular place or area

طريق على طول الطريق حول مكان أو منطقة معينة

He typed in "South Park" and took senior executives on a **tour** of Web sites offering pirated episodes. New York Times (Feb 8, 2012)

كتب في "ساوث بارك" واستخدم كبار التنفيذيين في جولة في مواقع الويب التي تعرض حلقات مقرصنة. نيويورك تايمز (8 فبراير 2012)

#### 45- plead تضرع / مرافعة

enter a defendant's answer

أدخل إجابة المدعى عليه

Aria **pleaded** not guilty, but he acknowledged that he had violated some laws. New York Times (Feb 18, 2012)

اعترف آريا بأنه مذنب، لكنه أقر بأنه انتهك بعض القوانين. نيويورك تايمز (18 فبراير 2012)

#### 46- weigh وزن / قلب الرأي

be oppressive or burdensome

يكون ظالم أو مرهق

So far, the political turmoil has not appeared to have discouraged visitors, but prolonged strife could **weigh** on tourism. New York Times (Feb 11, 2012)

حتى الآن، لا يبدو أن الاضطراب السياسي قد أعاق الزائرين، ولكن الصراع الذي طال أمده قد يؤثر على السياحة.  
New York Times (Feb 11 2012)

#### 47-mode طريقة

how something is done or how it happens

كيف يتم شيء ما أو كيف يحدث

Speaking of science, he says, in language far in advance of his times: 'There are two **modes** of knowing—by argument and by experiment. Adams, W. H. Davenport (William Henry Davenport)

يتحدث عن العلم، كما يقول، في اللغة قبل وقت طويل من عصره: "هناك نوعان من طرق المعرفة - من خلال الحجة والتجربة. آدمز، و. اتش دافينبورت (وليام هنري دافنپورت)

#### 48-distinction التمييز

a discrimination between things as different

التمييز بين الأشياء المختلفة

But such a distinction is quite external; at heart the men may be very much alike.  
Anonymous

لكن هذا التمييز خارجي تماما. في القلب قد يكون الرجال متشابهين جدا

#### 49- inclined ميال إلى

at an angle to the horizontal or vertical position

بزاوية إلى الموضع الأفقي أو العمودي

Such an **inclined** passage following a seam of coal is known as a slope. Oskin, Arthur J.

ويعرف مثل هذا الممر المائل بعد خط من الفحم بأنه منحدر.. Arthur J، Hoskin

## 50- Attribute سمة

a quality belonging to or characteristic of an entity

نوعية تنتمي إلى أو مميزة للكيان

The authors found that when the available prospects varied more in **attributes** such as age, height, occupation and educational background, people made fewer dating proposals. Scientific American (Feb 13, 2012)

وجد الباحثون أنه عندما اختلفت التوقعات المتاحة بين سمات أخرى مثل العمر والطول والمهنة والخلفية التعليمية، فقد تقدم الناس بمقترحات تأريخ أقل. الأمريكيون من ذوي الخبرة (13 شباط 2012)

## 51- exert بذل / مارس

make a great effort at a mental or physical task

بذل جهد كبير في مهمة عقلية أو جسدية

School boards may come to **exert** even greater influence over what students read. Forbes (Jan 23, 2012)

قد تأتي مجالس المدارس لزيادة تأثيرها على ما يقرأه الطلاب. Forbes (Jan 23، 2012)

## 52- oppress اضطهد / اخمد

come down on or keep down by unjust use of one's authority

ينزل أو يستمر من خلال الاستخدام غير العادل لسلطة المرء

Those who managed to survive were later **oppressed** by Poland's post-war communist authorities.

تم قمع أولئك الذين تمكنوا من البقاء في وقت لاحق من قبل السلطات الشيوعية في بولندا ما بعد الحرب.

## 53- contend تنافس

compete for something

تنافس على شيء ما

But eight men, however bold and stout-hearted, could not long **contend** with an enemy at least four times their number. Strang, Herbert

لكن ثمانية رجال، مهما بلغوا الجرأة والقوة، لم يتمكنوا من منافسة العدو على الأقل أربعة أضعاف عددهم.

Herbert Strang ،

## 54-stake وتد

a strong wooden or metal post driven into the ground

وظيفة خشبية أو معدنية قوية مدفوعة في الأرض

His remains were buried in Cannon Street, and a stake was driven through the body.  
Andrews, William

دفنت رفاته في شارع كانون، وتم دفع وتد من خلال الجسد. اندروز ، وليام

## 55-toil الكدح

work hard

اعمل بجد

He toiled in the sweat of his brow, tilling the stubborn ground, taking out stones, building fences. Adler, Felix

كان يكدح في عرق جبينه، يحرث الأرض المستعصية، ويخرج الحجارة، ويبني الأسوار. Felix، Adler

## 56 - perish يهلك

pass from physical life

تمر من الحياة الجسدية

Simon Wiesenthal's parents are long since deceased, with his father dying in World War I and his mother perishing in the Holocaust.

لقد توفي والدا سيمون فيزنتال منذ زمن طويل، مع وفاة والده في الحرب العالمية الأولى ووالدته في المحرقة.

## 57-disposition تغيير

your usual mood

مزاجك المعتاد

Melancholia — the state of mind — can hide behind seemingly sunny dispositions. Seattle Times (Dec 28, 2011)

Melancholia - حالة ذهنية - يمكن أن تختبئ وراء ما يبدو على ما يبدو مشوهة. Seattle (Dec 28، 2011)

58-rail ادان / يشجب

complain bitterly

يشكو بمرارة

Mr. Gray **railed** against lengthy stage directions, saying he crossed them out in scripts before he would begin rehearsals with his actors. New York Times (Feb 7, 2012).

امتدح السيد غراي ضد اتجاهات المرحلة الطويلة، قائلاً إنه عبر عنها في نصوص قبل أن يبدأ بتدريباته مع ممثليه.  
New York Times (Feb 7 2012) ،

59-cardinal الكاردينال

one of a group of prominent bishops in the Sacred College

واحدة من مجموعة من الأساقفة البارزين في الكلية المقدسة

Each time he names cardinals he puts his stamp on Roman Catholicism's future by choosing men who share his views. Chicago Tribune (Feb 18, 2012)

في كل مرة يسمي فيها الكرادلة يضع ختمه على مستقبل الكاثوليكية الرومانية باختيار الرجال الذين يشاركونه وجهات نظره. Chicago Tribune (Feb 18 2012) ،

60-boast التباهي

talk about oneself with excessive pride or self-regard

نتحدث عن الذات بفخر زائد أو احترام الذات

Mr. Estes was also well connected politically, **boasting** that the president of the United States took his calls.

New York Times (Dec 10, 2011)

كما كان السيد إستيس على اتصال جيد بالسياسة، حيث كان يتباهى بأن رئيس الولايات المتحدة قد تلقى مكالماته. نيويورك تايمز (10 ديسمبر 2011)

61 - advocate المؤيد

a person who pleads for a person, cause, or idea

لشخص الذي يتوسل لشخص أو سبب أو فكرة

Well, safety **advocates**, consumers and the government dragged the automobile industry toward including seat belts, air bags, more visible taillights and other safety features. New York Times (Feb 19, 2012)

حسناً، دعاة السلامة والمستهلكين والحكومة جر صناعة السيارات نحو تضمين أحزمة الأمان، وحقائب هوائية، المصابيح الخلفية أكثر وضوحاً وميزات السلامة الأخرى. نيويورك تايمز (19 فبراير 2012)

62 -bestow وهب / اعطى

Present

هبه

He **bestowed** public buildings and river improvements in return for votes. Gilbert, Clinton W. (Clinton Wallace)

منح المباني العامة وتحسين النهر في مقابل الأصوات. جيلبرت، كلينتون دبليو (كلينتون والاس)

63 -allege ادعى / زعم

report or maintain

اعتصم

It is being fired into enclosed areas and homes, the human rights group **alleges**.

يتم إطلاقه في المناطق المغلقة والمنازل، مجموعات حقوق الإنسان.

64 -Notwithstanding على الرغم من

despite anything to the contrary

على الرغم من أي شيء على العكس

He seems to have taken things easily enough, **notwithstanding** the sorrow and suffering that surrounded him on every side. Adams, W. H. Davenport (William Henry Davenport)

يبدو أنه أخذ الأمور بسهولة بما فيه الكفاية، على الرغم من الحزن والمعاناة التي أحاطت به من كل جانب. آدمز، و. اتش دافينبورت (وليام هنري دافنبورت)

65-lofty شامخ

of imposing height; especially standing out above others

من فرض الارتفاع لا سيما الوقوف فوق الآخرين

He found himself in an enormous hall with a **lofty** ceiling. Blasco Ib??ez, Vicente

وجد نفسه في قاعة ضخمة ذات سقف عال.

66- Multitude كثرة

a large indefinite number

عدد كبير غير محدد

Department store chains in general have been strained in recent years as a "**multitude**" of alternatives has emerged, all competing for customers. Chicago Tribune (Dec 28, 2011)

وقد توترت سلاسل المتاجر العامة بشكل عام في السنوات الأخيرة حيث ظهرت "مجموعة كبيرة" من البدائل، وكلها تتنافس على العملاء. (Dec 28، 2011، تشايكو تريبيون)



## 67- steep انحدار

having a sharp inclination

وجود ميل حاد

It was narrow and very steep, and had precipices in all parts, so that they could not mount upward except one at a time. Various

كانت ضيقة وشديدة الانحدار، ولها عواصف في جميع الأجزاء، بحيث لا يمكن أن تصعد إلا واحد في كل مرة.

## 68 -heed الانتباه

pay close attention to

إيلاء اهتمام وثيق ل

But Cain was already too far gone to heed the warning voice. Adler, Felix

لكن كان قايين بالفعل بعيدا جدا للانتباه إلى صوت التحذير

## 69 - Modest متواضع

not large but sufficient in size or amount

ليست كبيرة ولكنها كافية في الحجم أو الكمية

A healthy person living in an unfashionable city with no student loans to pay off can get by on a fairly modest income. Slate (Feb 17, 2012)

يمكن للشخص السليم الذي يعيش في مدينة غير عصرية بدون قروض طلابية أن يحصل عليها من دخل متواضع إلى حد

ما

## 70- partial جزئي

being or affecting only a segment

يجري أو يؤثر على جزء فقط

Generalizations of this sweeping order are apt to contain only partial truth. Clarke, Helen Archibald

تعميمات هذا النظام الشامل هي ملائمة فقط للحقيقة الجزئية. كلارك، هيلين أرشيبالد

## 71-apt ملائم

naturally disposed toward نحو تصرف بشكل طبيعي نحو

Another reason to display beds at electronics show: consumers are apt to use high-tech devices while tucked in. New York Times (Jan 9, 2012)

سبب آخر لعرض الأسرة في معرض إلكترونيات: المستهلكون عرضة لاستخدام الأجهزة ذات التقنية العالية في حين مطوي في. نيويورك تايمز (9 يناير 2012)